
Verslag 10e Bossche Jeugdparlement 22 november 2024 
 
Voorzitter:  Femke Manie (Ds. Pierson College) 
Schoolbestuurder: Jean Wiertz (DOVO) 
Wethouder:   Rob Ceelen (Gemeente ‘s-Hertogenbosch 
Parlementsleden van: Sint Janslyceum, Van Maerlant, Rodenborch College, Stedelijk Gymnasium, 

Bossche Vakschool, Ds. Pierson College 
Catering: De Rijzert 
 
 
De livestream van deze vergadering is terug te kijken via:  
https://youtube.com/live/HPPQ9RgxccM?feature=share 

 

 

Terugblik op de thema’s van vorig jaar 
 
Schoolkantines: Input BJP wordt meegenomen door de scholen. Iedere school is hier zelf mee bezig. 
Gevaarlijke verkeerssituaties: de stoplichten zijn anders afgesteld. Dit zorgt er voor dat fietsers meer 
tijd hebben om over te steken. 
Activiteiten jongeren 12-16 jaar: Er komt een nieuwe aanbieder voor het jongerenwerk in de 
gemeente. Dit punt wordt aan de nieuwe organisatie meegegeven. 
Eenzaamheid onder jongeren: De ideeën van het BJP worden meegenomen in de Bossche Educatieve 
Agenda (BEA). En in de stad hebben we inmiddels het JIP: Jongeren Inlooppunt (Hinthamereinde), 
waar jongeren terecht kunnen met al hun vragen en zorgen. 
 
Deelnemende scholen pitchen hun thema voor dit parlementsjaar: 
 

Waterputten in de stad  
(Zenno Vennix, Ignace Rijken, Thijmen Dexel, Bram van Loon - Stedelijk Gymnasium Den Bosch) 
 
Probleem: 

- Er zijn te weinig waterpunten in de stad 
- Water is beter dan frisdrank 
- Eigen flesjes of bidons scheelt veel plastic afval 

 
Mogelijke oplossingen: meer waterpunten in de stad. Op scholen en buiten de binnenstad. 
 
Reacties: 
RV: helemaal eens dat er meer waterpunten moeten komen. Er zijn er meer dan vijf. Laten we samen 
kijken waar er nog meer zouden moeten komen. 
JW: Laten we met de scholen ook kijken of we het drinken van water  kunnen stimuleren. 
 
 

Omgang van leerlingen met social media  
(Fleur Kamphuis, Lincy Buitenkamp - Sint-Janslyceum) 
 
SM is heel leuk maar er zitten ook veel nadelen aan: 

- Afleidend: op school, bij huiswerk en bij sociale gelegenheden. 
- Verslavend: nog even een snap versturen, eindeloos scrollen. 
- FOMO: Fear of Missing Out: bang zijn iets te missen. Dit kan leiden tot verslaving. 
- Enorme schermtijd: jongeren zitten gemiddeld 6-8 uur per dag op hun telefoon. 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fyoutube.com%2Flive%2FHPPQ9RgxccM%3Ffeature%3Dshare&data=05%7C02%7Cn.vandishoeck%40s-hertogenbosch.nl%7C1b9834c48e904d5a1e3b08dcd1a89296%7C3c4d006777b947959f8877f48d23fce5%7C0%7C0%7C638615769151811510%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=jkHVFi5mm3%2BPFj4o07eYll%2BFST8B5XgHK94CKCLbj9U%3D&reserved=0


- Onzekerheid: op social media lijkt het alsof mensen een fantastisch leven en lichaam hebben. 
Het perfecte plaatje. Jongeren kijken hier tegenop en worden er onzeker van. 

- Influencers: promoten producten soms met valse informatie. 
 
Mogelijke oplossingen: leerlingen moeten les gaan krijgen over hoe om te gaan met social media. 
 
Reacties: 
JW: Zou social media verboden moeten worden? Er wordt op scholen al aandacht aan besteed. Maar 
is dit dan te weinig? 
De praktijk is vaak anders: Men hoort wel hoe slecht het is. Maar men doet het dan toch. 
 
Commissie: een verbod zou niet werken in hun ogen. In de les wordt er weinig aandacht aan 
besteed. De commissie zou ook graag zien dat op de basisscholen dergelijke lessen worden gegeven. 
Zodat kinderen op jonge leeftijd al leren wat de negatieve effecten van Social Media zijn. 
 
RV: Heel herkenbaar wat jullie zeggen. Belangrijk dat we onze jongeren weerbaarden maken in de 
omgang met Social Media. Ook gerelateerd aan eenzaamheid en mentale gezondheid. 
 
 

Schooltuinen  
(Jikke Ham, Fenna Liebregts, Alisha de Groot, Julietta Valencia, Lenn de Bekker - Rodenborch College) 
 
Probleem: 

- Kinderen op middelbare scholen eten ongezond. 
- Jongeren zijn minder buiten. 
- Veel vervoer omdat school alles zelf inkoopt. 

 
Voordelen van schooltuinen: 

- Jongeren gaan meer naar buiten. 
- Eten gezonder. 
- Scholen zijn meer zelfvoorzienend. Dus minder vervoersbewegingen. 
- Het is leuk! 
- Het maakt jongeren rustiger. 

 
Mogelijke oplossing: de commissie stelt voor dat op alle middelbare scholen een schooltuin aanlegt. 
Ze willen onderzoeken wat de aanleg van een schooltuin kost en wat het oplevert. Wat er nodig is 
voor een schooltuin. Hiervoor wil men o.a. op bezoek bij andere scholen die al een schooltuin 
hebben. 
 
Reacties: 
RV: In Den Bosch zijn veel initiatieven die hierbij kunnen helpen. Ook de HAS Green Academie is een 
mooie vindplaats om eens te gaan kijken. 
JW: Heel goed om een schooltuin te starten. Levert ook mooie samenwerkingen op met bijvoorbeeld 
de wijk, ouderen, gemeente. 
  



Pestgedrag op school  
(Maira Beyer, Josje van Wieringen, Nova Gorter - Sint-Janslyceum) 
 
Probleem: 

- Nog steeds veel pestgedrag op school: zowel online, fysiek als psychisch 
- Het veroorzaakt eenzaamheid 
- Ook gevolgen op lange termijn 
- 1 op de 4 jongeren wordt gepest. 
- Er is hulp nodig voor gepeste kinderen. 

 
Mogelijke oplossingen: 

- Lessen over dit thema 
- Leraren leren om pestgedrag te herkennen. 
- Praten met leerlingen 
- Zorgen voor goede begeleiding 
- Ouders betrekken 

 
Reacties: 
JW: moedig dat je hier je persoonlijke verhaal komt vertellen. 
Als je je niet veilig voelt op school kan je ook niet goed leren. 
Scholen treden op waar het kan maar vaak is pesten niet direct zichtbaar. Dus bewustwording is ook 
heel belangrijk. Meldt pesten als je het ziet gebeuren. Pas dan kan er opgetreden worden. 
RV: Iedereen voelt dat het een belangrijk is. Het gebeurt niet alleen op school maar ook in de wijk of 
op een vereniging, digitaal. We moeten zorgen dat pesten stopt maar ook dat als je gepest wordt dat 
je weet wat je kan doen, waar je terecht kan. 
 

Betere afspraken over vapen en roken  
(Puck Mennen, Isabel van Eerenbeemt, Jasmijn Bolt, Nina Wu - Stedelijk Gymnasium Den Bosch) 
 
Probleem: Er wordt op vele plekken in de stad gerookt en gevaped. Ook daar waar bijvoorbeeld 
kinderen spelen. Zij ademen dan onbewust de rook in: passief roken. Voor kinderen is dit gevaarlijk. 
Iedereen verdient een rookvrije omgeving. 
 
Roken is een voorbeeld voor kinderen. Ouders hebben hierin een voorbeeld. 
Veel jongeren vapen momenteel. Kinderen vinden dit lekker, zoet ruiken en willen dit daardoor 
mogelijk later ook. 
 
Het aantal rokers is toegenomen. Dit zorgt voor veel extra peuken op de grond, in de natuur. Dat is 
slecht voor mens en dier. Deze peuken zijn lastig afbreekbaar en blijven nog jaren in de natuur 
aanwezig.  
 
Er zijn rookzones maar veel mensen houden zich hier niet aan. Daardoor komen niet-rokers ongewild 
toch in aanraking met de rook.  
 
Reacties: 
JW: belangrijk onderwerp. Vroeger was roken normaal maar door overheidscampagnes werd roken 
daarna echt minder. Ook op school was dit duidelijk zichtbaar. Maar nu zie je echt weer een 
toename, met name in het vapen. Het ruikt misschien lekker maar het is echt heel erg slecht. 
Zelfs als je de keuze maakt om niet te roken, rook je vaak toch mee. We moeten het hier op scholen 
echt nog meer over hebben. 
 



RV: Een belangrijk doel is een rookvrije generatie. Daarom is dit een belangrijk onderwerp. Om zowel 
met scholen als met de gemeente kunnen kijken hoe we het roken kunnen terugdringen. 
 
 

Bossche Klimaat Dag  
(Jazz van den Hanenberg, Amy Krol, Dleman Kabao - Bossche Vakschool) 
 
Extra aandacht voor het veranderende klimaat: 

- 1x per jaar een fietstocht met alle scholen 
- Minder kopieren door docenten 
- Debat organiseren rondom duurzaamheid 
- Warme truien dag invoeren 
- Meer materialen recyclen 
- Inzet gastdocenten voor uitleg over het klimaat 

 
Reacties: 
JW: goede ideeën die zeker goed uitvoerbaar zijn. 
RV: Blij met aandacht voor dit onderwerp. Vanuit de gemeente wordt momenteel een agenda 
gemaakt vanuit het programma Duurzaamheid. Goed om hier de jongeren bij te betrekken. 
 

Sport en ongezonde leefstijl  
(Jurre Sasse, Joep Jansen, Jet Fust en Lars Noorlander - Stedelijk Gymnasium Den Bosch) 
 
Probleem: 

- Veel kinderen met overgewicht 
- Veel jongeren gamen meer dan dat ze buitenspelen 
- Gezonde voeding is vaak veel goedkoper 

 
Mogelijke oplossingen: 

- Sportdag organiseren met leerling 1 en 2 met alle scholen van de stad. 
- App maken met speeltuinen en chillplekken in de stad. 
- Programma met sport en cultuur: Georges Sportief 

 
Reacties: 
RV: overlap met het onderwerp Fit4All. Goed te combineren. 
Promoten ongezond voedsel is ook een onderwerp wat in de gemeenteraad aandacht heeft. 
JW: Hele goede ideeën. Belangrijk onderwerp. Zoek aansluiting bij commissies met thema’s die 
hieraan raken. 
 

Fit4all 
Aran Jonker en Khaled Ashram – Van Maerlant 
 
Probleem: 

- Sport wordt vaak gezien als verplicht iets in plaats van goed en leuk 
- Obesitas en overgewicht zijn een groot probleem 
- Jongeren sporten steeds minder 
- Kinderen weten niet goed wat er allemaal voor sport is of ze weten niet hoe ze kunnen 

deelnemen. 
 
 
 



Mogelijke oplossingen: 
- Een programma ontwikkelen waarbij jongeren gratis kunnen kennismaken met verschillende 

soorten sporten 
- Meer aanbod op scholen van bijvoorbeeld Citytrainers, jongerenwerkers en/of sportleraren. 
- Meer motivatie door bijvoorbeeld clinics van topsporters. 

 
Reacties: 
JW: Er is al veel op dit gebied. 
RV: Inderdaad gebeurt er al veel, maar blijkbaar werkt het nog niet goed genoeg. Goed om dit samen 
aan te pakken. 
 
Parlement: Welke sporten zouden jullie willen doen? En hoe komen kinderen aan de juiste 
materialen? Wat als jongeren geen budget hiervoor hebben? 
Hoe willen jullie de jongeren echt motiveren om mee te doen? 
 

Welzijn van jongeren 
Chakir, Rinke, Sterre, Jair, Liam en Yamen – Ds. Pierson College 
 
Veiligheid buiten de poort:  

- Buiten school wordt gerookt, gepest, vuurwerk afgestoken, kinderen geronseld etc. 
- Onveilig gevoel voor leerlingen. 
- Conciërges en docenten kunnen niet altijd alles in de gaten houden. 

 
Als jongeren zijn we natuurlijk zelf verantwoordelijk voor wat we doen en laten, maar we zouden ook 
wel een beetje hulp kunnen gebruiken van bijvoorbeeld de gemeente. 
We hebben hiervoor wel een aantal ideeën die we graag  
 
Mogelijke oplossing: Speciale BOA aanstellen voor het VO. Een handhaver die zich bezighoudt met de 
veiligheid rondom de scholen. Die dagelijks rondom de scholen te vinden is. 
 
 
Reacties: 
RV: We hebben in de gemeente al 3 van deze BOA’s maar blijkbaar zijn ze nog niet zichtbaar genoeg. 
Daar kunnen we dan aan werken. 
JW: Er zijn ook goede contacten tussen scholen en politie. Veiligheid van jongeren is erg belangrijk. 
 

 
  



Vorming commissie  
 

 
 
Omdat enkele onderwerpen elkaar raken is besloten om onderwerpen samen te voegen tot  1 
commissie: 
 

1. Waterpunten in de stad 
Bossche Klimaatdag 
Schooltuinen 

2. Sport en ongezonde leefstijl 
Fit4all 

3. Afspraken over roken en vapen 
Omgang met Sociale media 

4. Welzijn van Jongeren 
Pestgedrag op school 

 
 
Op vrijdag 6 december komen de commissie voor het eerst bijeen voor de eerste 
commissievergadering. 
 
 
 

 

 


